
Vivim l’episodi de sequera més greu en cent anys. 
L’escassetat de pluges, el nostre model de consum i la manca 
de grans inversions durant anys han derivat en una situació 
molt preocupant que ens obliga a abordar aquest fenomen 
com un problema estructural del nostre país i no només 
amb una visió conjuntural.

A Cornellà, fa anys que implementem mesures per controlar 
el nostre consum d’aigua i fer un ús més eficient d’aquest bé 
bàsic i escàs. Val a dir que Cornellà es troba entre els municipis 
amb menor consum d’aigua per habitant de tota l’àrea 
metropolitana de Barcelona. Estem parlant d’accions moltes 
ja iniciades i altres projectades en l'últim Pla d'Acció per a la 
Sostenibilitat Energètica i Climàtica (PAESC), iniciatives d'estalvi 
i eficiència en la gestió sostenible dels recursos hídrics, com ara 
la implantació del sistema de degoteig a zones verdes i horts 
municipals o la utilització d’aigües pluvials i freàtiques.

Les mesures s’han hagut d’intensificar i d’acompanyar de 
restriccions amb la fase d’excepcionalitat decretada pel Govern 
de la Generalitat. És evident que, més enllà de les mesures locals 
cal una política de l’aigua a escala nacional. L’emergència 
actual seria encara més dramàtica si no fos per la gestió de 
l'aigua i les inversions realitzades durant el govern tripartit 
d'esquerres a Catalunya entre els anys 2003 i 2010. L’exemple 
més proper, i amb major impacte, és la construcció de la 
dessaladora del Prat, una infraestructura hídrica imprescindible 
avui per garantir el subministrament al nostre territori.

Per tot això, és fonamental un nou Pacte Nacional 
per l'Aigua que tingui com a objectiu principal una nova 
gestió sostenible i responsable de l'aigua. Aquesta nova 
política necessària és incompatible amb projectes com el 
macrocomplex del Hard Rock a Tarragona que es pretén 
desenvolupar a uns terrenys protegits pel seu interès 
natural i que suposaria el consum d’aigua anual d’una 
ciutat de 30.000 habitants. La crisi climàtica ens obliga a 
descartar per complet projectes com el Hard Rock, els Jocs 
Olímpics d'hivern i els models turístics basats en l'explotació 
indiscriminada de recursos com l'aigua, com el cas de les 
pistes de patinatge de gel artificial. 

Cal una aposta de país per garantir la sobirania hídrica 
i per convertir l'Agència Catalana de l'Aigua en una agència 
mediambiental capdavantera, allunyada dels interessos 
econòmics poderosos i centrada en una gestió ambiental i la 
defensa del bé comú. Aquest lideratge ha de suposar inversions 
i mesures per reduir els consums però també per a impulsar 
l’ús d’aigües regenerades, millorar els aprofitaments d’aigües 
freàtiques i pluvials i augmentar la capacitat de dessalinització 
de Catalunya. Mentrestant, entre tots i totes, màxima prudència i 
responsabilitat per mitigar la situació actual, i confiar que aquest 
any nou ens porti pluges i nevades i que situem les bases d'un 
futur sostenible per a la gestió de l’aigua.

DE LA SEQUERA A LA GESTIÓ 
SOSTENIBLE DE L’AIGUA
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MANUEL CASADO
Grup Municipal
del PP

Desde el Partido Popular de Cornellá queremos felicitar el 
año a todos los ciudadanos de nuestra ciudad y desearles,  
de corazón, lo mejor para todos ellos.

Pero, como no puede ser de otra manera, la alegría y la 
felicidad se ven ocultadas por la realidad que vive nuestro 
municipio y es que, aunque hayamos entrado en un nuevo 
año, las cosas siguen igual. Son muchos los vecinos de 
Cornellá los que nos han trasladado, durante los primeros 
días de enero, sus quejas y preocupaciones. No nos 
sorprende. La ciudad se encuentra en un estado intolerable 
en lo relativo a la limpieza, seguridad, vandalismo, etc.

Al Grupo Municipal del PP nos preocupa Cornellá y 
queremos una ciudad alegre, viva, próspera, segura. Una 
ciudad bien iluminada provoca todas esas sensaciones que 
acaban revertiendo positivamente en todo y para todos. 

Aprovechamos estas líneas para poner de manifiesto también 
nuestra oposición con la política de limpieza del consistorio ya 
que nuestras calles se encuentran llenas de suciedad y vemos 
como los espacios habilitados para la recogida de basuras 
no dan abasto, lo que implica que en sus alrededores se 
amontonen bolsas de basuras y desechos provocando que 
las calles se en encuentren sucias e intransitables. 

Cabe decir que desde el Grupo Municipal del Partido 
Popular hemos trasladado las quejas y preocupaciones al pleno 
del Ayuntamiento, entre ellas, hemos solicitado que se aplique 
la ordenanza ya existente, impulsada en su momento por el PP 
en este municipio, relativa al uso en nuestras calles de bicis y 
patinetes, así mismo, hemos solicitando al equipo de gobierno 
la celebración de sesión monográfica en la que se expusiera 
el actual estado de la gestión del servicio de basuras. Es 
inaceptable que una ciudad como la nuestra se permita tener 
el nivel de suciedad que tiene. No se trata de un comentario 
asilado, sino que, como hemos dicho, son muchos los vecinos 
los que nos lo han dicho (a través de llamadas, correos 
electrónicos y presencialmente en nuestras carpas). 

En relación a la limpieza, también han sido objeto de 
queja los nuevos sistemas de los contenedores. Resulta 
complicado para determinadas personas poder acceder 
a ellos y depositar la basura. Los nuevos contenedores 
disponen de un botón para abrirlos y en muchas ocasiones 
el sistema no funciona provocando que la gente se vea 
obligada a dejar sus bolsas fuera; por no hablar de la gente 
mayor que se encuentran muy limitadas a la hora de hacerlo.

En definitiva, iniciamos un nuevo año pero los problemas 
que sufren los vecinos siguen ahí y el equipo de gobierno les 
da la espalda, no aporta soluciones eficientes y se dedica a 
cambiar los contenedores que funcionaban correctamente 
por unos que dificultan la vida a la gente y provocan el 
incremento de la suciedad en nuestra ciudad. 

De nuevo, ¡FELIZ AÑO!

AÑO NUEVO Y TODO SIGUE IGUAL

CLAUDIO CARMONA 
Grup Municipal de  
Cornellà En Comú Podem


